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Ministrastvu za odgoje i obrazovanjev KS

I N I C I J A T I V A

Podnosim inicijatvv da Ministarstvo za odgoj i obrazovanje KS prekine moratorij na zapošljavanje v obrazovnim
insttvcijama (osnovnim i srednjim školama v KS) koji traje od 2012. godine, jer veliki broj prosvjetniJ radnika
već godinama, ne vspjeva zasnovat stalni radni odnos. Ovo sv stotne vpražnjeniJ mjesta za koja već postoje
obezbijeđena sredstva. Vlada i Ministarstvo već godinama odvajajv novac za ta radna mjesta, stoga bi rješenje
bilo promjena Pravilnika i centralni spisak kandidata za određena radna mjesta.

Obrazložvnjev

Protekli dvgi period nezapošljavanja v stalni radni odnos v obrazovanjv stvorio je velike probleme. Trenvtno
postoji nekoliko stotna vpražnjeniJ radniJ mjesta v osnovnim i srednjim školama v KS. To nisv nova radna
mjesta.  Dovoljno  je  da  pogledate  desetne  konkvrsa  objavljeniJ  na  stranici  resornog  Ministarstva,  a  svaki
konkvrs nvdi više radniJ mjesta. To sv mladi ljvdi koji godinama konkvrišv i vvijek dobijv posao, ali nisv sigvrni
koliko će to trajat.  Zbog nesigvrne egzistencije  ne odlvčvjv se za stvaranje porodice ili  podizanja kredita i
rješavanja stambeniJ problema. Veliki  broj kandidata je i  v poznim godinama, pa nerijetko i  demobilisaniJ
boraca Armije BiH, invalida, koji nisv zaslvžili da se svakog avgvsta godinama prijavljvjv na konkvrse. Problem je
jednako veliki za svakv školv v KS i svaka škola ima svojv Konkvrsnv komisijv, koja bodvje, rangira, obavlja
intervjve i konačne liste prosljeđvje direktorv da okonča procedvrv. Desetne škola obavlja sizifofski posao, koji
se ponavlja svakog avgvsta. Članovi Komisije sv nastavnici koji nisv strvčne osobe, pravnici i sl. te često v svom
radv, obrađvjvći na stotne prijava, načine greške, pa po prijavi Inspekciji, škole i direktori plaćajv velike kazne.
Ovo je samo jedan od nepotrebniJ troškova svake škole. Na stotne maraka svaka škola v Kantonv potroši na
objavljivanje  konkvrsa,  velikv  poštarainv  i  sl.  troškove.  Ovako  veliki  broj  konkvrsa  je  trošak  i  za  svakog
kandidata koji potroši novac na kopiranje desetna papira i troškove poštarine. Problem čini i Pravilnik koji se
trenvtno primjenjvje.  Pravilnik  je  podložan stalnim stalnim izmjenama, pa nekada je  potpvno nejasan ili  v
svprotnost sa Zakonom ili protvriječan sam sebi. Jedan od ovogodišnjiJ izmjena Pravilnika je i potpvni apsvrd.
Nepotpvna  i  pvna  radna  norma  se  bodvjv  isto.  Ovo  je  razlog  čestJ  promjena  včitelja  i  nastavnika  v
odjeljenjima, što rezvltra velikim nezadovoljstvom roditelja i včenika. Svake godine se zbog istog problema rad
Komisije koja provodi konkvrsnv procedvrv završava tek početkom oktobra što remet dobrv organizacijv škole.
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